
 
     R O M Â N I A 

    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.28500 din 12.12.2023 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 28 noiembrie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

 Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data 
de 28 noiembrie 2023 se desfășoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 1430. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.266 din 21.11.2023 a fost convocat Consiliul 
Județean Bistriţa-Năsăud în ședință ordinară la data de 28 noiembrie 2023, 
orele 1430. Consilierii județeni au fost convocați în scris, prin invitație transmisă 
prin e-mail și telefonic. Anunțul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afișat 
la sediul instituției şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media 
locală. 

* 
Ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud este condusă de 

domnul președinte Emil Radu Moldovan.  
La ședință sunt prezenţi 29 de consilieri judeţeni, după cum urmează: 

doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-
Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, domnul Bertel Doru, doamna 
Calo Viorica, domnul Cârlig Cristian-Costel, doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul 
Coman Samuel-Leon, doamna Darabont Emiliana-Cristina, domnul Dedean-
Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul 
Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș Florin-
Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-Grigore, 
domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, domnul 
Moldovan Florin-Cristian, domnul Pintea Vasile-Lucian, domnul Pop George, 
domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Romulus-Virgil, 
domnul Sbîrciu Călin, domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-
Maria și doamna Ulecan Maria.  

A lipsit de la lucrările ședinței domnul consilier județean Rus Marin-
Vasile. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului și domnul Florin-Grigore Moldovan - Administratorul public al 
județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
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director executiv, doamna Parasca Duța-Rafila - director executiv, domnul 
Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna Kerekes Cristina-Annamaria 
- arhitect-șef, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Ceuca 
Adriana-Gabriela - șef birou, doamna Jurje Ana - șef birou, doamna Borșa 
Luminița - șef birou, domnul Sălăgean Vasile - consilier superior, doamna 
Palade Ionela-Crina - consilier superior, domnul Spân George-Marian - 
consilier principal, doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier Cabinet 
președinte, domnul Tamaș Claudiu-Daniel - consilier Cabinet președinte și 
doamna Florea Bianca-Beatrice - consilier Cabinet vicepreședinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: doamna Cioncan Ioana 
- contabil șef Clubul Sportiv „GLORIA 2018  ̋Bistrița-Năsăud,  domnul Lazany 
Gabriel - manager al Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița, doamna 
Halasu Alina-Maria - director general adjunct al Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud și reprezentanți ai mass-media 
locală. 

* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, 

au fost înscrise 16 proiecte de hotărâri, precum și procesul-verbal al ședinței 
ordinare din data de 31.10.2023 și procesul-verbal al ședinței extraordinare 
din data de 13.11.2023.  

La data de 23.11.2023, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu: 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/27191 din 23.11.2023 privind constituirea 
dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra imobilului „Locuința pentru tinerii 
adulți cu handicap” – teren și construcție, situat în mun. Bistrița, localitatea 
Viișoara, Calea Dejului nr.27, înscris în Cartea funciară nr.87833 Bistrița, 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud, Proiectul de hotărâre 
nr.IX/27188 din 23.11.2023 privind modificarea și completarea Acordului de 
parteneriat încheiat între UAT Județul Suceava, UAT Județul Bistrița-Năsăud și 
UAT Județul Mureș, pentru realizarea proiectului „Implementarea a 3.000 km 
de trasee cicloturistice la nivel național”, aprobat prin Hotărârea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.177/2022, cu modificările și completările 
ulterioare și Proiectul de hotărâre nr.VIII/27224 din 23.11.2023 privind sumele 
estimate pe anul 2024 și estimările pe anii 2025-2027 provenite din sume 
defalcate din unele venituri ale bugetului de stat şi cote defalcate din impozitul 
pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale, repartizate în vederea elaborării 
și fundamentării proiectelor de buget de către unităţile administrativ-teritoriale 
din județul Bistrița-Năsăud. 

La data de 24.11.2023, proiectul ordinii de zi a mai fost suplimentat cu: 
Proiectul de hotărâre nr.IX/27328 din 24.11.2023 pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.98/2023 privind emiterea licențelor de 
traseu pentru 8 Grupe, respectiv 58 trasee cuprinse în Programul de transport 
public judeţean de persoane, prin curse regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, 
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pentru perioada 2023-2032 și aprobarea tarifelor de călătorie pentru 
efectuarea Serviciului public de transport județean de persoane prin curse 
regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, cu modificările ulterioare 

La data de 27.11.2023, proiectul ordinii de zi a mai fost suplimentat cu: 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/27422 din 27.11.2023 privind actualizarea valorii 
totale a Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a comunităților rurale din 
Centrul județului Bistrița-Năsăud, văile Șieului, Meleșului și Budacului” cod 
SMIS 2014+:125111, aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr.121/2018 și Proiectul de hotărâre nr.VIII/27425 din 27.11.2023 
privind actualizarea valorii totale a Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a 
comunităților rurale ale județului Bistrița-Năsăud limitrofe DJ172 și DJ173” cod 
SMIS 2014+:125113, aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr.122/2018. 

Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de următoarele: 
- finalizarea recentă a demersurilor legale privind intabularea dreptului de 

proprietate publică a Județului Bistrița-Năsăud asupra imobilului, necesitatea 
asigurării cadrului legal pentru exploatarea și funcționarea acestuia în condiții 
de siguranță și securitate, în vederea înființării și funcționării ca serviciu social 
component al Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 
Bistrița-Năsăud, instituție subordonată Consiliului Județean Bistrița-Năsăud; 

- modificarea/completarea acordului de parteneriat încheiat în cadrul 
proiectului „Implementarea a 3.000 km de trasee cicloturistice la nivel 
național”, conform adresei nr.30986/17.11.2023, din partea Liderului de 
parteneriat, Județul Suceava, înregistrată la Consiliul Județean Bistrița-Năsăud 
sub nr.26695/17.11.2023, prin care solicită aprobarea prin hotărâre de consiliu 
județean forma actualizată a acordului de parteneriat prezentat; 

- primirea de la Administraţia Judeţeană a Finanţelor Publice Bistriţa-
Năsăud a Deciziei nr.9 din 17.11.2023 privind repartizarea pe unități 
administrativ-teritoriale a sumelor defalcate din unele venituri ale bugetului de 
stat și a cotelor defalcate din impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor 
locale, în vederea elaborării și fundamentării bugetelor locale pe anul 2024 și a 
estimărilor pentru anii 2025-2027, înaintată prin adresa înregistrată la Consiliul 
Judeţean Bistriţa-Năsăud sub nr.I/26822 din 20.11.2023, urmare căreia, în 
vederea respectării prevederilor Legii nr.273/2006 privind finanțele publice 
locale, cu modificările și completările ulterioare, Consiliul Județean Bistrița-
Năsăud repartizează unităților administrativ-teritoriale din județ aceste sume, 
prin hotărâre, în vederea elaborării de către acestea a proiectelor de buget pe 
anul 2024 și a estimărilor pentru anii 2025-2027; 

- în data de 24.11.2023 au fost finalizate măsurile impuse prin Decizia 
Consiliului National de Soluționare a Contestațiilor nr.1906/C11/1901 din 
17.08.2023 rămasă definitivă prin Decizia Curții de Apel nr.1032/ 2023 pentru 
atribuirea prin procedura de negociere fără publicare prealabila la o procedură 
concurențială de ofertare a contractului de Delegare a gestiunii Serviciului 
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public de transport, din programul județean de transport de persoane prin 
curse regulate, în Judeţul Bistriţa-Năsăud - Lot 4: Grupa (Pachet) P4, 8 trasee. 
Drept urmare, în vederea asigurării continuității Serviciului public de transport 
județean de persoane prin curse regulate, în județul Bistrița-Năsăud, este 
imperios necesară adoptarea de urgență, de către Consiliul Județean Bistrița-
Năsăud, a unei hotărâri de consiliu județean prin care să se aprobe 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.98/2023 privind 
emiterea licențelor de traseu pentru 8 Grupe, respectiv 58 trasee cuprinse în 
Programul de transport public judeţean de persoane, prin curse regulate, în 
judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2023-2032 și aprobarea tarifelor de 
călătorie pentru efectuarea Serviciului public de transport județean de 
persoane prin curse regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, cu modificările 
ulterioare având în vedere că acest serviciu se propune a fi prestat începând 
cu 01.12.2023. 

- pentru emiterea Actelor Adiționale la Contractele de Finanțare din cadrul 
Programului Operațional Regional 2014-2020, ca urmare a punerii în aplicare a 
Ordonanței de urgență a Guvernului nr.64/2022 privind ajustarea preţurilor şi 
a valorii devizelor generale în cadrul proiectelor finanţate din fonduri externe 
nerambursabile este necesară adoptarea Hotărârii Consiliului Judetean Bistrița-
Năsăud de aprobare a actualizării valorii totale a Proiectelor „Conectarea la 
rețeaua TEN-T a comunităților rurale din Centrul județului Bistrița-Năsăud, 
văile Șieului, Meleșului și Budacului” cod SMIS 2014+:125111 și Conectarea la 
rețeaua TEN-T a comunităților rurale ale județului Bistrița-Năsăud limitrofe 
DJ172 și DJ173” cod SMIS 2014+:125113. 

Toate proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 
prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

* 
 (Ora 1430) 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sărut-mâinile, bună ziua, stimați colegi! Vă mulțumesc pentru prezență. 

Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 29 plus președintele, fiind 
astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței 
ordinare a consiliului județean.  
Proiectul ordinii de zi, suplimentat cu 6 proiecte de hotărâri: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud din data de 31.10.2023 
 

2.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 13.11.2023 
 

3. Proiect de hotărâre nr.VIII/26811 din 20.11.2023 pentru modificarea 
Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.109/2023 privind 



5 

 

declanșarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată situate 
pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes județean 
„Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-
Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

4. Proiect de hotărâre nr.VIII/26643 din 16.11.2023 privind constituirea 
dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de Asistență Socială 
și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud și modificarea drepturilor de 
administrare constituite în favoarea Centrului Judeţean de Resurse şi 
Asistenţă Educaţională Bistrița-Năsăud și Spitalului Clinic Județean de 
Urgență Bistrița, asupra unor cote-părți din imobilul - teren și construcție, 
situat în municipiul Bistrița, str. Sucevei nr.1-3, înscris în Cartea funciară 
nr.85811 Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

5. Proiect de hotărâre nr.VIII/26615 din 16.11.2023 privind înființarea unei 
noi secții pe ramură de sport în cadrul Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
Bistriţa-Năsăud, instituție publică aflată în subordinea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/26946 din 21.11.2023 privind aprobarea 
organigramei și statului de funcții ale Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
Bistriţa-Năsăud  
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
7. Proiect de hotărâre nr.VIII/26951 din 21.11.2023 pentru modificarea și 
completarea Regulamentului de organizare și funcționare al Clubului Sportiv 
„GLORIA 2018 ̋ Bistriţa-Năsăud, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.43/2018, cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/26999 din 21.11.2023 privind modificarea si 
completarea organigramei și a statului de funcții ale Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Bistrița, aprobate prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.59/2016, cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/27009 din 21.11.2023 privind modificarea și 
completarea Regulamentului de organizare și funcționare al Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Bistrița, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.103/2021 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/26655 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” doamnei 
PATRICIA VLAD 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 



6 

 

11. Proiect de hotărâre nr.VIII/26658 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” doamnei 
MIHAELA IOANA ȘTEFF 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/26660 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” domnului 
General-maior CRISTIAN DANIEL DAN 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
13. Proiect de hotărâre nr.VIII/26662 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” domnului 
OCTAVIAN HARȘIAN 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
14. Proiect de hotărâre nr.VIII/26664 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” domnului 
COSMIN IOAN PĂTROIU 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
15. Proiect de hotărâre nr.VIII/26667 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” domnului 
ALEXANDRU STÂNEAN 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
16. Proiect de hotărâre nr.VIII/26669 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” Preasfințitului 
Episcop MACARIE 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
17. Proiect de hotărâre nr.VIII/26671 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” domnului 
prof.univ.dr. TEODOR RUS 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
18. Proiect de hotărâre nr.VIII/26673 din 17.11.2023 privind acordarea 
Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-Năsăud” domnului 
academician DOREL BANABIC 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
19. Proiect de hotărâre nr.VIII/27191 din 23.11.2023 privind constituirea 
dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de Asistență Socială 
și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra imobilului „Locuința pentru 
tinerii adulți cu handicap” – teren și construcție, situat în mun. Bistrița, 
localitatea Viișoara, Calea Dejului nr.27, înscris în Cartea funciară nr.87833 
Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud  
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
20. Proiect de hotărâre nr.IX/27188 din 23.11.2023 privind modificarea și 
completarea Acordului de parteneriat încheiat între UAT Județul Suceava, 
UAT Județul Bistrița-Năsăud și UAT Județul Mureș, pentru realizarea 
proiectului „Implementarea a 3.000 km de trasee cicloturistice la nivel 
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național”, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.177/2022, cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
21. Proiect de hotărâre nr.VIII/27224 din 23.11.2023 privind sumele 
estimate pe anul 2024 și estimările pe anii 2025-2027 provenite din sume 
defalcate din unele venituri ale bugetului de stat şi cote defalcate din 
impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale, repartizate în vederea 
elaborării și fundamentării proiectelor de buget de către unităţile 
administrativ-teritoriale din județul Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

22. Proiect de hotărâre nr.IX/27328 din 24.11.2023 pentru modificarea 
Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.98/2023 privind 
emiterea licențelor de traseu pentru 8 Grupe, respectiv 58 trasee cuprinse 
în Programul de transport public judeţean de persoane, prin curse 
regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2023-2032 și 
aprobarea tarifelor de călătorie pentru efectuarea Serviciului public de 
transport județean de persoane prin curse regulate, în judeţul Bistriţa-
Năsăud, cu modificările ulterioare 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

23. Proiect de hotărâre nr. VIII/27422 din 27.11.2023 privind 
actualizarea valorii totale a Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a 
comunităților rurale din Centrul județului Bistrița-Năsăud, văile Șieului, 
Meleșului și Budacului” cod SMIS 2014+:125111, aprobat prin Hotărârea 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.121/2018 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
24. Proiect de hotărâre nr.VIII/27425 din 27.11.2023 privind actualizarea 
valorii totale a Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a comunităților 
rurale ale județului Bistrița-Năsăud limitrofe DJ172 și DJ173” cod SMIS 
2014+:125113, aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr.122/2018 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
25. Diverse 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi din partea dumneavoastră la 

proiectul ordinii de zi? Nu sunt. Vă rog să votați ordinea de zi cu suplimentare.     
 Cu 28  de voturi „pentru” și 2 consilieri județeni care nu au 
votat, ordinea de zi a fost aprobată.  

Mulțumesc. 
(Nu au votat următorii consilieri județeni: domnul Puica Vasile și domnul 

Pintea Vasile-Lucian.) 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte – 
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1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 31.10.2023 

Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 30  de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc frumos. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 13.11.2023 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 30  de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
3. Proiect de hotărâre nr.VIII/26811 din 20.11.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.109/2023 privind declanșarea procedurii de expropriere a 
imobilelor proprietate privată situate pe amplasamentul lucrării de 
utilitate publică de interes județean „Modernizare DJ 173B, km 
2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-Năsăud” 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

   4. Proiect de hotărâre nr.VIII/26643 din 16.11.2023 privind 
constituirea dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale 
de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud și 
modificarea drepturilor de administrare constituite în favoarea 
Centrului Judeţean de Resurse şi Asistenţă Educaţională Bistrița-
Năsăud și Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița, asupra unor 
cote-părți din imobilul - teren și construcție, situat în municipiul 
Bistrița, str. Sucevei nr.1-3, înscris în Cartea funciară nr.85811 
Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 

Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi. 
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 
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* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
   5. Proiect de hotărâre nr.VIII/26615 din 16.11.2023 privind 
înființarea unei noi secții pe ramură de sport în cadrul Clubului 
Sportiv „GLORIA 2018” Bistriţa-Năsăud, instituție publică aflată în 
subordinea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
  Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
  Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

Cu 30  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  6. Proiect de hotărâre nr.VIII/26946 din 21.11.2023 privind 
aprobarea organigramei și statului de funcții ale Clubului Sportiv 
„GLORIA 2018” Bistriţa-Năsăud  

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil  
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

  Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  7. Proiect de hotărâre nr.VIII/26951 din 21.11.2023 pentru 
modificarea și completarea Regulamentului de organizare și 
funcționare al Clubului Sportiv „GLORIA 2018 ̋ Bistriţa-Năsăud, 
aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.43/2018, cu modificările și completările ulterioare 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

  Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 29  de voturi „pentru” și 1 consilier județean care nu a votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
(Nu a votat domnul consilier județean Scuturici Gheorghe.) 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/26999 din 21.11.2023 privind 

modificarea si completarea organigramei și a statului de funcții ale 
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Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița, aprobate prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.59/2016, cu 
modificările și completările ulterioare 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil  
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
 Cu 29  de voturi „pentru” și 1 consilier județean care nu a votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 
(Nu a votat domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.) 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte – 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/27009 din 21.11.2023 privind 

modificarea și completarea Regulamentului de organizare și 
funcționare al Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița, aprobat 
prin Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.103/2021 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

  Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte – 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/26655 din 17.11.2023 privind 

acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” doamnei PATRICIA VLAD 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, vă rog să 

votați.  
 Cu 29  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectu l de hotărâre a 

fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  11. Proiect de hotărâre nr.VIII/26658 din 17.11.2023 privind 
acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” doamnei MIHAELA IOANA ȘTEFF 
  Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, vă rog să 
votați. 

Cu 29  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectu l de hotărâre a 
fost adoptat. 
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Vă mulțumesc. 
 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

   12. Proiect de hotărâre nr.VIII/26660 din 17.11.2023 privind 
acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” domnului General-maior CRISTIAN DANIEL DAN 
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, vă rog să 
votați. 

Cu 29  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectu l de hotărâre a 
fost adoptat. 

 Vă mulțumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte – 
13. Proiect de hotărâre nr.VIII/26662 din 17.11.2023 privind 

acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” domnului OCTAVIAN HARȘIAN  
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, vă rog să 
votați. 

Cu 29  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectu l de hotărâre a 
fost adoptat. 

 Vă mulțumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  14. Proiect de hotărâre nr.VIII/26664 din 17.11.2023 privind 
acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” domnului COSMIN IOAN PĂTROIU 
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, vă rog să 
votați. 

Cu 28  de voturi „pentru”, 1 „abținere” și 1 consilier județean 
care nu a votat, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulțumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte – 
        15. Proiect de hotărâre nr.VIII/26667 din 17.11.2023 privind 
acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” domnului ALEXANDRU STÂNEAN  
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
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Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, vă rog să 
votați. 

Cu 29  de voturi „pentru” și 1 consilier județean nu a votat, 
proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulțumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte – 
        16. Proiect de hotărâre nr.VIII/26669 din 17.11.2023 privind 
acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” Preasfințitului Episcop MACARIE  
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte – 

        17. Proiect de hotărâre nr.VIII/26671 din 17.11.2023 privind 
acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” domnului prof.univ.dr. TEODOR RUS  
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 29  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectu l de hotărâre a 

fost adoptat. 
 Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte – 
 18. Proiect de hotărâre nr.VIII/26673 din 17.11.2023 privind 

acordarea Titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Bistriţa-
Năsăud” domnului academician DOREL BANABIC 
   Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

Intervenții? Vă rog doamna consilier Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean – 
Mulțumesc domnule președinte. Ca să nu fi intervenit la fiecare proiect 

cu acordarea Titlului de cetățean de onoare, m-am gândit să spun două vorbe 
la ultimul proiect. Nu am nimic împotriva celor care merită să ajungă cetățeni 
de onoare în județul Bistrița-Năsăud, dar, mie personal, mi-ar fi plăcut să îi și 
cunoaștem pe aceste persoane la care noi le-am dat titlul mare de tot, 
„Cetățean de Onoare”, care implică și alte cele după, și ei trebuie să ne 
demonstreze dacă merită votul nostru sau nu. Votul meu îl merită oricum 
pentru că am încredere în tot ce fac. Cetățean de onoare însemnă un cuvânt 
greu și aș fi vrut să îi cunosc pe fiecare în parte. 

Emil Radu Moldovan: - președinte – 
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Vă mărturisesc că nici eu nu îi cunosc pe fiecare în parte, în schimb CV-
urile lor, referatele de recomandare, activitatea lor de-a lungul anilor, după ce 
le-am citit, m-au convins că merită să acordăm acest vot. Într-adevăr calitatea 
de cetățean de onoare a județului Bistrița-Năsăud este una onorabilă și 
distinctă, dar eu cred în acești oameni doamna consilier Calo, prin ceea ce au 
făcut până acum și sperăm că vor face în continuare, au adus și vor aduce 
cinste județului, pentru că sunt oameni care au performat de-a lungul timpului 
și indiferent pe unde își desfășoară activitatea, în județul nostru, în țară, în 
Anglia, în Statele Unite ale Americii, la Academia Română ... domnul 
academician Dorel Banabic de exemplu... fac cinste județului nostru. Nu toți 
vor fi prezenți, nici măcar la acordarea titlului de cetățean de onoare, unii sunt 
în Statele Unite și nu pot ajunge atunci în preajma sărbătorilor. Ca în fiecare 
an sunteți invitați cu mare drag și așteptați toți colegii din consiliul județean, în 
acest an, pe data de 14 decembrie, la orele 10:00, va avea loc festivitatea de 
înmânare a titlului și vom avea ocazia, pe o parte dintre ei, să îi întâlnim. Dacă 
sunt alte intervenții, vă rog. Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vot secret, 
vă rog să votați. 

Cu 29  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectu l de hotărâre a 
fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte – 

        19. Proiect de hotărâre nr.VIII/27191 din 23.11.2023 privind 
constituirea dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale 
de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra 
imobilului „Locuința pentru tinerii adulți cu handicap” – teren și 
construcție, situat în mun. Bistrița, localitatea Viișoara, Calea Dejului 
nr.27, înscris în Cartea funciară nr.87833 Bistrița, proprietate publică 
a județului Bistrița-Năsăud  

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 20. Proiect de hotărâre nr.IX/27188 din 23.11.2023 privind 
modificarea și completarea Acordului de parteneriat încheiat între 
UAT Județul Suceava, UAT Județul Bistrița-Năsăud și UAT Județul 
Mureș, pentru realizarea proiectului „Implementarea a 3.000 km de 
trasee cicloturistice la nivel național”, aprobat prin Hotărârea 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.177/2022, cu modificările și 
completările ulterioare 
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Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 30  de voturi „pentru”, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
21. Proiect de hotărâre nr.VIII/27224 din 23.11.2023 privind 

sumele estimate pe anul 2024 și estimările pe anii 2025-2027 
provenite din sume defalcate din unele venituri ale bugetului de stat 
şi cote defalcate din impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor 
locale, repartizate în vederea elaborării și fundamentării proiectelor 
de buget de către unităţile administrativ-teritoriale din județul 
Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 29  de voturi „pentru” și 1 consilier județean care nu a votat, 

proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
(Nu a votat domnul consilier județean Ganea Octavian-Mihai.) 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
22. Proiect de hotărâre nr.IX/27328 din 24.11.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.98/2023 privind emiterea licențelor de traseu pentru 8 Grupe, 
respectiv 58 trasee cuprinse în Programul de transport public 
judeţean de persoane, prin curse regulate, în judeţul Bistrița-
Năsăud, pentru perioada 2023-2032 și aprobarea tarifelor de 
călătorie pentru efectuarea Serviciului public de transport județean 
de persoane prin curse regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, cu 
modificările ulterioare 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
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Cu 30  de voturi „pentru”, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc. 
 
 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
23. Proiect de hotărâre nr.VIII/27422 din 27.11.2023 privind 

actualizarea valorii totale a Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T 
a comunităților rurale din Centrul județului Bistrița-Năsăud, văile 
Șieului, Meleșului și Budacului” cod SMIS 2014+:125111, aprobat 
prin Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.121/2018 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Da, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Vreau să vă spun că punctul meu de vedere la cele două proiecte a fost, 

abținere, și am să vă explic de ce a fost abținere. Nu am fost lămurită cu nimic 
și am să mă abțin și astăzi la cele două proiecte. Într-adevăr, după ce s-a 
terminat comisia, am avut o discuție foarte lungă și benefică cu domnul 
director Ceclan-Oprea. Am cerut .... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Benefică, dar fără rezultate.... 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Nu a reușit să mă convingă ca să votez „pentru”. Am cerut de atâta 

amar de ori și mulțumesc celor din consiliul județean că sunt foarte prompți și 
pun la dispoziție documentele. Eu am cerut astăzi să mi se trimită contractul 
cu cel care a executat lucrarea. Este din 2020 contractul de execuție iar 
contractul de finanțare este din 2018... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu e pe site-ul consiliului județean, contractul? Vă rog să continuați 

dumneavoastră. 
 Viorica Calo: - consilier județean - 

Dar nu pot să continui dacă nu sunteți atent la mine. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă rog, vă ascult.  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Deci, nu mi s-a trimis contractul care este făcut în data de 17.06.2020, 

contractul de execuție a acestei lucrări, care pe mine mă interesa din acest 
contract, care este termenul de finalizare a lucrării, pentru că eu de când sunt 
în consiliul județean... eu sper din tot sufletul să mai prind și o parte cu minus 
nu numai o parte cu plus, adică să dai o lucrare la cineva și să spună, 
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domnule, m-am încadrat sau nu mi-a trebuit atâția bani. Ba din contră, nu a 
existat un contract făcut în care să nu se ceară în plus și plus sume mari, mari 
de tot. Contractul e făcut pe data de 17.06.2020 cu finalizare 24 de luni, aia 
înseamnă 17.06.2022. Corect? Eu cu matematica nu mă am bine, dar atâta 
știu. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Cu aritmetica și eu... dar e bine cum ați zis. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Deci, 2020 și cu 24 de luni fac 2022, da? Noi suntem în 2023. S-a cerut 

prelungirea acestui contract în data de 30.09.2023 și nu s-a terminat nici 
atunci și s-a mai cerut prelungirea acestui contract până în data de 
30.11.2023. Acum, domnule președinte, stimați colegi, păi dacă peste un an și 
ceva nu ai fost în stare să faci o lucrare. Deci, ceri în plus și ceri sume 
fantasmagorice, eu l-am întrebat pe domnul director și haideți să vorbim acum 
că și cetățenii, ca și oamenii, ca și acasă, dacă îți chemi un constructor să îți 
facă un garaj sau îl chemi pe un constructor ca să îți construiască ceva pe 
lângă casă și faci un contract cu el, că nu le face pe ochi frumoși, și îl întrebi 
când se termină lucrarea și dacă nu îți termină lucrarea ce faci cu acea 
persoană, sau acea firmă care nu îți termină lucrarea? Îi dai în plus că nu ți-a 
terminat lucrarea? Eu l-am întrebat pe domnul Ceclan și mi-a plăcut răspunsul 
lui...eu l-am întrebat că, dacă își zugrăvește în casă și nu îi termină lucrarea, îți 
mai cere în plus bani și nici nu termină, ce face cu acea persoană? Dânsul a 
spus că o penalizează. Noi cum o penalizăm, dându-i în plus? Îi dai odată în 
plus, îi dai de două ori, îl ierți de două ori. Păi ce facem? Dăm în plus bani 
pentru firmele care nu-și respectă contractul și am și aflat cine. Mulțumesc, 
domnule Ceclan. M-am și interesat de firmă să știți, de la A la Z tot, acum știu 
cine este firma, știu și cine a făcut lucrarea sau va termina lucrarea, că nu e 
finalizată, și am aflat tot datorită domnului Ceclan și îi mulțumesc, cât costă un 
km pe ultimul traseu care este până la Cușma, Satu Nou-Cușma ca și lungime 
e 6,7 km. Deci, l-am întrebat pe domnul director cât costă un km de asfaltare 
și când mi-a spus eu m-am blocat pur și simplu...3 milioane de lei, 
transformând, sunt 600 mii de euro/1 km. Poate dumneavoastră o să îmi dați 
replica că în altă parte este poate mai ieftin sau mai mult, dar nu mă 
interesează. Poate nici suma asta nu este atât de mare, cu toate că este mare. 
De ce acordăm noi întotdeauna în plus acelor firme care nu își onorează la 
timp contractele? Pentru asta, nu că aș fi împotrivă Doamne ferește, pentru că 
trebuie să avem drumuri foarte bune în județ, peste tot și nu numai, și în țară 
și peste tot în județ. Dar, pentru că în continuu se adaugă în plus, în loc să se 
facă la termen și nu pățește nimeni nimic, eu am să mă abțin, domnule 
președinte, la amândouă proiectele. Mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Acesta e avantajul democrației, doamna Calo, pentru că fiecare facem ce 

considerăm și este dreptul dumneavoastră. Punctual, eu nu știu să vă răspund 
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că nu sunt nici diriginte de șantier, nici manager de proiect și nici nu 
coordonez proiectele. În schimb, în principial aș vrea să vă dau câteva 
răspunsuri care țin de noțiunile generale. Prețurile le stabilește piața, se 
scoate lucrarea la licitație și mai multe companii fac oferte. Comisia de licitații 
independentă, la modul foarte serios, analizează în funcție de legislație, de 
ofertă și dă câștigătorul. Legea spune că cea mai bună ofertă, nu neapărat cel 
mai mic preț, dar în 99% din situații se alege constructorul cu cel mai mic 
preț. În 99,9% din situații, dacă faceți o analiză la toate lucrările, să vedeți că 
așa se dau licitațiile. Acum, că ați vorbit punctual pe drum să știți că 
stabilizarea dealurilor pe 3 km, a costat mai mult decât cei 6,7 km integral.  

Dacă îmi aduc aminte bine, lucrarea a costat vreo 15 milioane sau 16, 
eliminarea efectelor produse de calamitățile naturale ne-au costat vreo 18 
milioane și ceva. Avem o situație și mai tare decât aceasta, cu dealul 
Șoimușului, în care drumul de la Șieu la Budacu de Sus a costat vreo 13-14 
milioane și stabilizarea dealului e 25 de milioane. Creșterea prețurilor o 
stabilesc cei în măsură, constructorul face documentația, experții fac 
expertizele, proiectanții proiectul, diriginții de șantier și responsabilii verifică 
aceste lucruri și vin și fac propunerile de rigoare. Eu în detaliu și punctual nu 
știu să vă răspund. Contractele, toate sunt publice, situațiile de lucrări sunt 
publice, bugetul este public, dar, într-adevăr, semnele de întrebare pe care vi 
le puneți, mi le-am pus și eu. Cum să ai un contract de 15 milioane, să zicem, 
pe 6 km și să vină o expertiză și un proiect cu stabilizarea dealului de la 
Șoimuș cu 25 de milioane? Eu am încercat dar, nu mă pricep, să văd acolo cei 
800 de piloți la nu știu câți zeci de metri, ce înseamnă toate armăturile alea de 
ziduri și legături, și tălpi, și stâlpi, nu mă pricep la astea, doamna Calo. Dar, 
sigur, să nu trebuiască să adiționăm contracte și prelungirea contractelor pe 
cele două zone, nu sunt din vina constructorului, pentru că nu poți să 
prelungești contracte dacă nu a apărut nimic neprevăzut, că vine Curtea de 
conturi și impută managerului și tuturor celorlalți lucrurile ca atare, și peste 
studiile geo după începerea lucrărilor, apar alunecări întregi de dealuri, deci 
pleacă dealurile.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Când a avut loc alunecarea, domnule președinte? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Stimată doamnă consilier Calo, eu chiar nu vreau să facem o dezbatere 

publică că puteam să nu vă răspund nimic și atunci încheiam discuția. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Dar, de ce să nu facem?  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Păi nu, dar, nu vreau să facem dezbatere publică, pentru că eu nu sunt 

specialist să fac dezbateri. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
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Păi nu sunt nici eu specialist, domnule președinte, dar dacă alunecarea 
de teren a fost în alt termen și plătim după.... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Stimată doamnă! Eu nu plătesc nimic, nici dumneavoastră nu plătiți 

nimic. Noi ca reprezentanți ai cetățenilor putem să îi reprezentăm într-un fel 
sau altul, specialiștii, oamenii care muncesc pentru asta și v-am spus, experți, 
proiectanți, diriginți de șantier, stabilesc niște lucruri. Am dat 2 exemple care 
și mie mi s-au părut ieșite din comun pe lângă Cușma - Satu Nou sau Satu 
Nou - Cușma, mai este Șieu - Șoimuș - Budacu de Sus, două drumuri cu care 
am avut foarte, foarte mari probleme și eu mă bucur că eforturile comune ale 
tuturor celor implicați și a colegilor mei din consiliul județean care au muncit 
mult peste program și în zilele libere, ca să putem la 31 decembrie 2023, 
termenele limită pentru a închide toate proiectele europene, cu finanțare 
europeană, să le închidem și nu vom avea de suportat din bugetul propriu al 
consiliului județean, lucrările care nu se finalizează. Ele vor fi finalizate. Încă o 
dată, absolut orice document este public și nu știu câte pagini conțin 
contractele respective, dar o să îi rog pe colegii mei, în format electronic, 
domnule Ceclan, în format electronic să-i transmiteți doamnei consilier Calo 
toate contractele și actele adiționale la contracte. Termenele de ce s-au 
prelungit? Pentru că lucrările, doamna Calo, care au intervenit pe parcursul 
derulării contractului, au fost mai mari decât 15% din valoarea contractului 
pentru care conform legii se pot adiționa contractele și ele au suportat o altă 
procedură de achiziție publică. S-a mai făcut încă o dată licitație pe diferență. 
La cel de la Satu-Nou - Cușma, am avut mai multe companii decât cea care 
lucrează acolo, ofertanți, am avut chiar contestații de la CNSC până la Curtea 
de Apel, care a prelungit foarte mult acest termen. Dacă vorbim de Cușma-
Satu-Nou, inclusiv la cel de la Șieu-Șoimuș-Budacu de Sus, de asemenea am 
avut mai mulți ofertanți pe lucrările apărute și, de asemenea, cu procedurile 
de contestații la CNSC și la Curtea de Apel. 

Vă mulțumesc, stimați colegi! Deschidem procedura de vot, vă rog să 
votați. 

Cu 26  de voturi „pentru”, 3 „abțineri” și 1 consilier județean care 
nu a votat, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulțumesc. 
(Au  votat abținere următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Pintea Vasile-Lucian și doamna Sigmirean Doina-Maria. Nu a votat 
domnul consilier județean Moldovan Florin-Cristian.) 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
24. Proiect de hotărâre nr.VIII/27425 din 27.11.2023 privind 

actualizarea valorii totale a Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T 
a comunităților rurale ale județului Bistrița-Năsăud limitrofe DJ172 
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și DJ173” cod SMIS 2014+:125113, aprobat prin Hotărârea 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.122/2018 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
 Dacă sunt intervenții? Nu sunt? Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 27  de voturi „pentru”, 2  „abțineri” și 1 consilier județean care 

nu a votat, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
(Au  votat abținere următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, 

domnul Coman Samuel-Leon. Nu a votat domnul consilier județean Moldovan 
Florin-Cristian.) 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă la Diverse sunt intervenții? Vă rog, domnule consilier Scuturici și pe 

urmă, domnul consilier Coman. 
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Mulțumesc, domnule președinte. Ieri în cadrul Comisiei economice, nu 

am avut onoarea de a-l avea prezent pe domnul director Cosma, domnul 
director al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistrița-Năsăud. Văd că nici astăzi 
nu a reușit să ajungă, poate este plecat în altă parte, nu știu. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Este într-o delegație oficială în Danemarca. 
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Nu era nici o problemă, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
La Campionatul Mondial de handbal feminin unde Gloria are 7 

reprezentanți. 
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Să dea Dumnezeu să vină cu folos acasă! Dar, problema este că la 

ultima ședință a comisiei economice de la ședința ordinară de luna trecută, am 
avut mai multe discuții cu dânsul, interpelări, întrebări, iar una dintre întrebări 
a fost despre unele contracte încheiate între anumite persoane fizice să spun 
așa, sportivi, sportive, antrenori, cu clubul pe care dânsul îl conduce. 
Răspunsul dânsului a fost unul nefericit, se pare că sunt secrete și nu poate să 
ni le spună. Deci, ținând cont că aceste contracte sunt plătite din bani publici, 
din banii cetățenilor, nu știu, mă văd în situația, domnule președinte, chiar 
dacă nu am fost sportiv, iubesc sportul, să nu mai votez rectificările clubului. 
Nu mi se pare deloc ok și în regulă, și cred că în asentimentul meu sunt și 
colegii mei consilieri județeni, să votăm ceva, care noi nu știm, nu știm ce 
valori, ce nume dăm către anumite persoane, din banii publici, din banii 
cetățenilor și noi să participăm la vot. Așa că sper cu tărie, domnule 
președinte, să se rezolve, să nu fim în situația de a nu mai vota de acum 
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rectificările clubului sportiv și să nu primim toate datele cerute, că altfel văd 
asta chiar o problemă reală. 

Vă mulțumesc, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, domnule consilier, am înțeles poziția dumneavoastră, numai că știți 

că noi ca și consiliu județean, nu putem cere altceva decât ceea ce prevede 
legea românească în vigoare. Deci bugetul, inclusiv al Gloriei care este un club 
public, cu acționariat public, are bugetele transparente și vedeți la fiecare 
secție, absolut toate cheltuielile. În plus față de asta, la toți oamenii care au 
contracte de muncă, nu contracte de activitate sportivă, toate sunt publice pe 
site-ul clubului, pe site-ul consiliului județean de la director la angajați. 
Contractele de activitate sportivă, conform legislației naționale și internaționale 
nu sunt secrete, sunt confidențiale și nici eu nu le știu, chiar nu le știu și nici 
nu mă interesează. Păi puteți să nu mă credeți, chiar nu le știu și nu mă 
interesează, sunt sute de sportivi, sau antrenori sau membrii ai staff-ului 
tehnic care au contracte de activitate sportivă care sunt confidențiale peste tot 
în lume, și încă o dată, noi aprobăm, domnule Scuturici, dar asta este la 
latitudinea tuturor colegilor noștri, dacă aprobă sau nu aprobă un buget. Noi 
aprobăm cheltuielile bugetare sau bugetul pe capitole și avem acolo 
transparent, lucruri pe care le puteți vedea pe fiecare secție, pe ce se cheltuie 
banii, cât e deplasarea, cât e masa, sau cât sunt cheltuielile, cu salariile sau cu 
contractele de activitate sportivă. Nominal cât are jucătoarea X sau antrenorul 
Y nu o să știm niciodată, pentru că contractele sunt confidențiale și nu numai 
aici, peste tot în lume. Eu nici nu le știu și nici nu sunt curios, la modul sincer 
cât câștigă Pera sau Meiroșu, sau altcineva. Sunt oameni responsabili, avem 
colegi în consiliul de administrație la club care nici ei nu cred că au vreo treabă 
cu contractele de activitate sportivă. Deci bugetele sunt unele publice, 
controlate și verificate. Au mai fost astfel de discuții, sunt multe discuții legate 
de finanțarea sportului și cu banii publici care se cheltuie aiurea și cu tot felul 
de poziții ce au oamenii, pentru că nu toată lumea vrea sport.  

Eu aș vrea să folosesc acest prilej, pe care mi l-ați dat, să vă mulțumesc, 
să ne felicităm unii pe alții de ceea ce facem. Clubul Gloria a devenit un model 
de bune practici la nivel național. Sunt peste 1200 de copilași din județul 
nostru care sunt la sport în zona de copii și juniori, câțiva chiar la jucători 
profesioniști. Vă mărturisesc că am putea avea mâine 2000, sunt foarte multe 
solicitări din partea părinților, a concetățenilor noștri, să facem secție de 
handbal masculin, să facem volei, să facem baschet, să facem multe alte 
sporturi, numai că în momentul de față, având în vedere situația economică pe 
care o avem, va fi foarte greu să ducem înainte și ceea ce avem, pentru că 
lucrurile devin din ce în ce mai complicate. Dar, eforturile pe care noi toți 
împreună le-am făcut și comunitatea le face prin noi, ne-au adus recunoștință 
la nivel național și internațional. Ați văzut și dumneavoastră care ați fost 
prezenți acolo și care nu ați văzut la știri și pe televiziuni, sala arhiplină la 
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Trofeul Carpați cu 4 naționale pentru al doilea an, oameni de renume din sport 
cum este profesorul Herbert Műller care e șvab din zona Timișoarei care laudă 
Bistrița peste tot, că nicăieri nu a întâlnit condițiile de aici și ceea ce se 
întâmplă la Bistrița, Comitetul olimpic și sportiv român să valideze mutarea 
Centrului Național Olimpic de Pregătire a junioarelor de la Iași la Bistrița, e un 
alt mare câștig pentru noi și cumva validează eforturile pe care noi le-am 
făcut. 

Domnule Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Stimați colegi, mâncarea pentru copii este foarte importantă la școală. 

Eu mănânc la LPS destul de mult, de câțiva ani buni și mănânc foarte bine la 
niște prețuri foarte bune, 10 lei anul acesta, felul 1, felul 2 plus o prăjitură sau 
ceva... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Cineva vă pune în plus domnule Coman, cu 10 lei...? 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Da, chiar mă mir cum de se poate așa ceva, la prețurile normale fără să 

subvenționeze școala. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Deci, eu vă rog frumos, 310 lei eu plătesc masa pentru toți colegii 

consilieri județeni. Dumneavoastră vă rog să o faceți cu 10 lei... 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Eu vă rog să veniți acolo să mâncați toți, vă plătesc eu. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu suntem profesori toți, dar uitați, eu plătesc din buzunarul meu, acum 

de Crăciun, vă invit pe toți colegii mei la masă, vă rog să mergeți 
dumneavoastră să faceți o masă cu 10 lei. 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Domnule președinte, gazul, curentul și oamenii care pregătesc masa 

sunt plătiți de către statul român. Ceea ce e un lucru foarte bun în toate școlile 
din România, este un foarte bun model ceea ce se întâmplă la LPS. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu cred că se poate face mâncare cu 10 lei, sincer. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
La 10 lei se face chestia asta, dar nu la 1,2 la 140 de copii, profesori și 

așa mai departe de ani de zile. Anul trecut am mâncat la 6 lei, domnule 
președinte 6,6 lei. Deci se poate. Am întrebat de mai multe ori dacă este 
subvenționat și mi-au spus ca nu este subvenționat, oameni buni. Cum se 
poate acolo să mâncăm la 10 lei toți, fără discriminare de la director până la 
profesori, femeie de serviciu sau oricine. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu e corect că noi nu avem acces, numai dumneavoastră. 
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Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Dacă erați profesor... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Păi asta spun, dar nu e corect. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Se mănâncă foarte bine la LPS, la 10 lei. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dar, de ce credeți că domnul doctor nu ar merge să mănânce cu 10 lei? 

Dar nu e profesor. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Vreau să spun că la Parlament cu vreo 4 lei... Lăsați că ați mâncat destul 

cu 4-5 lei la Parlament. Vreți să dăm și alte exemple? Da...deci atenție. Ce 
vreau să vă spun e că se poate face mâncare bună, dacă ești atent și cine a 
fost administrator pe aici, știe ce înseamnă să administrezi bine bunurile 
publice, fără să îți bagi mâna, să fii corect, să fii credincios, ceea ce înseamnă 
să te duci la biserică, nu degeaba. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu faceți aluzie că cineva ar merge degeaba la biserică. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Ca ăla care a plecat acum de două zile și era toată ziua cu mâna pe 

Biblie și pe biserică, Kerecheș. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, dar el nu a mâncat la cantină cu 10 lei. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Din păcate, lângă noi acolo o doamnă care se dă verișoara 

dumneavoastră... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Poftim? Aveți grijă ce afirmații faceți. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Da, așa spune peste tot. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
E în regulă, o să probați lucrul acesta în instanță. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu probez eu. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dumneavoastră ați făcut o afirmație foarte gravă. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu este gravă, că așa spune... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Stimate domn consilier, vă anunț public că o să ne întâlnim în instanță, 

să documentați acuzațiile pe care le-ați făcut, că cineva e verișoara mea. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Deci doamna... 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Am două verișoare, stimate domn consilier, medici stomatologi în Franța 

și mai am doi verișori, unul polițist și unul inginer IT la Cluj, punct. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Bine că am clarificat. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu, nu... Dar, pentru asta o să probați împreună cu cei care au mai 

spus. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Citiți presa, că vă spune. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu mă interesează. Am o persoană cu care, o să comunic juridic de 

acuma și o să avem pe ce da masa la consilieri după. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Domnule președinte...eu vorbesc pentru că doamna.... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu nu glumesc, măsurați-vă cuvintele. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Ce să măsor, dacă scrie în presă? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Lăsați acuzațiile publice. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Eu nu lansez acuzații. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ba da asta ați făcut. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Asta spune presa că se dă verișoara dumneavoastră. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu mă interesează. Presa este una și ședința de plen a consiliului 

județean este alta. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Eu de acolo vă citesc. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ședința e cu înregistrare, avem o înregistrare aici, este bine. Continuați, 

vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Eu de acolo vă citesc. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Continuați, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Bun, doamna aceea care se dă peste tot și care mă rog, este menționată 

de presă, că se dă drept verișoara dumneavoastră, spune că nu se poate să 
faci mâncare bună, că nu se poate să ai grijă de bunurile copiilor... 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă era verișoara dumneavoastră, o luați acolo la 10 lei și îi arătați... 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Dacă nu era verișoara dumneavoastră nu aduceam povestea aici. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule, nu mai vorbi tâmpenii, te rog frumos! 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu, îmi pare rău că .... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Bați câmpii, domnule consilier, am precizat. Nu mai repeta că îți faci rău. 

Ți-am precizat. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Bine că am precizat asta. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dar nu mai repeta, că îți faci rău și ai niște copii de crescut și nu vreau 

să îți iau mâncarea de la gura copiilor. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Cum se poate ca, vă dau o diferență de aici și acolo...aici se poate face o 

mâncare de calitate și dincolo nu. Vă rog să îi cereți domnului general să 
rezolve problema acolo. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Se numește abuz în serviciu, domnule consilier. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Domnule președinte, este o situație tensionantă acolo.... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule consilier județean, folosirea poziției publice.. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Pentru a rezolva o problemă? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu, pentru a interveni acolo unde legea nu îți dă dreptul, se numește 

abuz în serviciu. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu. Acolo unde îți dă dreptul .... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dumneata mă inciți la abuz în serviciu. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Aici nu e nici un abuz. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Îți spun eu. Doamna deputat Morar, colega dumitale care e deputat, 

poate să-i solicite colegei dumitale, doamna Ligia Deca să-și trimită corpul de 
control al ministrului și să verifice pe „aia care este verișoara lui Radu 
Moldovan” și spuneți-i că așa o să trimită, sigur. 
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Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Problema e că este o situație conflictuală, copiii primesc din când în când 

mâncare nepotrivită și știți și dumneavoastră bănuiesc chestia asta de ceva 
timp, că nu este undeva într-un colț și este publică. Da, presa scrie de ceva 
timp despre asta. Eu nu sunt purtătorul de cuvânt al unor ziare. Eu știu 
situația din discuțiile care sunt între profesori și situația nu se rezolvă 
amendând pe femeia de serviciu care depune reclamația. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Colegul dumneavoastră Dolha a amendat-o pe femeie. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Și DSV-ul acum câteva zile. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnul coleg al dumneavoastră Bogolin de la liberali.  
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu e coleg, lăsați. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnul Bogolin e tot de la dumneavoastră, care gestionează 

învățământul de pe raza municipiului Bistrița, doamna inspector Legendi tot 
colega dumneavoastră de la Inspectoratul școlar gestionează resursele umane 
și pe „verișoara mea” nu știu cine păcatele mele, că sunt o grămadă de 
Moldovan aici.... 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Domnule președinte, o luăm în glumă dar e o situație care nu a fost 

probabil numai prin anii 90. Discutăm acum foarte relaxat printre profesori, că 
nu mai este de mult timp tensiune de genul acesta, a ceea ce există astăzi 
aici. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Și acum ce vreți? Să meargă consiliul județean să conducă inspectoratul? 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu să meargă... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ar fi cea mai mare greșeală. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Nu știu, probleme care trebuie să le rezolve cei care sunt îndrituiți, 

domnul general în primul rând. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Bun! Ați terminat? 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Mulțumesc! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc! Deci aștept de la dumneavoastră, o spun la modul serios, ca 

să nu cheltui și eu bani cu avocatul, îmi iau mai târziu de la dumneavoastră, 
să faceți o dezmințire publică, vorbesc serios, vizavi de acuzația care mi-ați 
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adus-o în plenul ședinței, că ar fi nu știu cine verișoara mea. Nu este nici o 
verișoară de-a mea nimeni și dacă ar fi verișoara mea, sau sora mea, ar trebui 
să suporte consecințele, dar nu am nici soră, tatăl meu nu mai este, 
Dumnezeu să-l odihnească, să îl întreb dacă a fost pe undeva și să am vreo 
soră de altă natură. Dar indiferent dacă e sora vreunuia dintre noi sau a cuiva, 
nu există vreo facilitate pentru încălcarea legii, asta e una. 
 A doua, citesc și eu presa și nu am citit nicăieri în presă vreun articol 
de presă, care să facă trimitere la ceea ce ați spus dumneavoastră, nu există 
nici un articol de presă. Comentarii de-ale postacilor sau unii sau alții nu le 
citesc, nu mă interesează. Ați văzut că, de fiecare dată când dumneavoastră 
sau oricare alt coleg consilier județean, a propus ceva constructiv, imediat am 
venit în spatele dumneavoastră. În momentul de față, noi nu avem nici un 
atribut de a încălca atributul Primăriei Municipiului Bistrița. Domnul consilier 
care are o direcție, dacă nu mă înșel specială, care gestionează învățământul 
primar, gimnazial, liceal în județul Bistrița-Năsăud, noi avem învățământul 
special, după cum foarte bine știți și dumneavoastră și colegi de-ai noștri, 
sunteți membrii ai consiliilor de administrație. La INFOEL, domnule consilier 
Coman, sigur este în Consiliul de administrație un coleg de-al nostru consilier 
municipal care are atribuții legale, să solicite verificarea. Este inadmisibil ce se 
întâmplă în acea școală, am văzut și eu în presă ceea ce se scrie, dar, de a 
încerca dumneavoastră a mă lega pe mine... numai de asta nu m-ați mai 
legat. 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
 Am martori. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Domnule, o să vă vină martori profesorii, în instanță. Asta este viața. 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
 Vă arăt. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Mie nu trebuie să îmi arătați nimic, că îmi era dor. Am terminat procesele 
cu un alt coleg de-al vostru, începem altul, că asta e viața și le-am câștigat pe 
toate și o să le câștig în continuare, când se fac calomnii și acuzații. 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
 Fost coleg. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Așa este, retractez, fost coleg de-al dumneavoastră. Vă rog să mă 
iertați, îmi cer scuze, am retractat. Domnule Coman, sunt instituții, de ce nu îl 
rugați pe colegul dumneavoastră domnul Dolha, care are atribuții legale să 
meargă să verifice calitatea mâncării de acolo? De ce nu rugați pe doamna 
Cicioc, colega dumneavoastră director al Finanțelor publice, să meargă să 
verifice, intrări, ieșiri, ce alimente cumpără, cum sunt? Acum întâmplător, fără 
să vreau, toți responsabilii, mai puțin domnul Nicula, dar care e însurat cu 
domnul Scuturici în Telciu....  
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Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Nu cu mine. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
În sat la dumneavoastră. Îmi cer scuze, retractez, nu cu dumneavoastră, 

în sat la dumneavoastră. Sunt și eu însurat la dumneavoastră în sat și eu sunt 
însurat în Telciu, să știți, sau aș putea spune că și măritat, că nu e nici un fel 
de problemă. Da, ar trebui să-și facă toată lumea treaba și domnul Nicula, și 
doamna Legendi și inspectoratul. Am înțeles de la doamna Tabără că 
Inspectoratul școlar are inspectori pe sector care răspund în mod special. Nu 
știu cine este inspector de sector, dar pe lângă ei care au mai puține calități să 
verifice calitatea mâncării, domnule Coman, sunt celelalte instituții, DSVSA din 
județul Bistrița-Năsăud. Dar o să rog pe doamna secretar Borș, aici lângă 
mine, ca prin Biroul de relații publice să solicite pe domnul prefect, sau dacă 
nu mă înșel domnul Zăgrean coordonează instituțiile deconcentrate, nu știu 
cine le coordonează. Toate instituțiile să își facă treaba și subscriu, trecând de 
la glumă la serios, este impardonabil și sunt întrutotul de acord cu 
dumneavoastră că acei copii merită să primească cel mai bun tratament și 
dacă Guvernul României și până la urmă comunitatea întreagă care plătește 
impozite și taxe fac niște eforturi ca acei copii să fie tratați ca atare sunt 
întrutotul de acord cu dumneavoastră și trebuie să mă gândesc acuma unde 
vă duc la masă, ca să știu cât să cer daune. Dacă mai sunt alte intervenții? 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Haideți la LPS. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
O să vă cer permisiunea să îl aplaudăm pe domnul coleg al nostru Antal 

Attila, care împlinește astăzi o anumită vârstă și să îi spunem la mulți ani, 
sănătate multă1 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
La LPS mergem azi la masă, nu ați auzit? Păi cei de la LPS în loc să dea 

de mâncare la sportivi, dau de mâncare la domnul Coman cu 10 lei. O să 
facem o solicitare de la Gloria că avem 1200 de juniori și să ne dea și nouă cu 
10 lei că .... 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Dacă eram parlamentar mâncam la 4-5 lei, dar așa..... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu nu cred că mâncarea în Parlament costă 4 lei. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Mai demult. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Niciodată. Prin 2004-2012, când am fost eu, nu costa 4 lei. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Am mâncat ciorbă la 3,5 lei, lăsați că știu. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ți-a plătit-o vreunul care vrea să îl votezi. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
A plătit-o Țintean. Lăsați că au fost prețurile așa. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu cred. S-ar putea ca Țintean să fi avut niște subvenții speciale sau era 

cantina lui Ludovic Orban că erau prieteni și acolo erau prețurile mai bune 
pentru liberali. 

Dacă nu sunt alte intervenții, vă mulțumesc. Declar ședința închisă. 

* 
Vă doresc o după-masă plăcută și sănătate multă! 
(Ora 1526) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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